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前言
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 1.使用对象

这是一本为中考生准备的作文书。如果你即将成为中考生，本书可以让你提前熟悉中考写作话题，扩充常考的词汇、词组、搭配和句型。如果你是中考生，本书可以作为日常学习写作的参考书和工具书，为你提供写作思路和文章构思技巧，让你不再局限于普通的简单句，而是会写妙语连珠的文章。
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 2.本书特色

❶PWP写作教学


本书将学习过程划分为Pre-writing、While-writing、Post-writing三个阶段。

· Pre-writing（写作前）阶段是为学习新的写作话题做准备，是在开始学习新的写作话题之前的阅读输入和练习。其目的是使学生熟悉新的写作话题，培养学生写相关话题作文所需的知识及能力。

· While-writing（写作中）阶段就是学习新写作话题的阶段，在这一阶段，本书针对相关话题进行精细讲解，剖析写作思路，详解重要词汇及句型，引导学生进行写作训练。

· Post-writing（写作后）阶段是学习写作话题之后的运用阶段，这一阶段的练习，是为了检验学生的学习效果，从而更有针对性地学习。

❷读写结合的设计逻辑


写作是输出，因此一定要有大量的输入。通过相关话题的阅读、话题相关词汇和语句的输入，以及同类型话题的真题练习，将所学的知识进行系统性的输出。

❸设置游戏式关卡


结合PWP写作模式，设置三大关卡，类似于游戏闯关，激发学生的学习兴趣，调动学生参与挑战的积极性。

❹讲练考结合的模式


除了全面的写作讲解，本书还配有模拟练习和真题演练，从全面吸收知识到综合、系统输出，稳步提升学生的写作技能。

❺依据中考考纲写作话题进行编写


从中考考纲的24个写作话题中提炼出16个高频话题，并且增加5类常考书信类写作，紧扣考纲，把握中考写作脉络。
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 3.本书内容

本书每章设置有写作前、写作中、写作后三大关卡：

第一关 写作前：话题文章精读

通过前期阅读对写作的学习进行铺垫。考纲话题不仅对应写作，也体现在阅读理解中。阅读文章和选择题练习均出自中考真题或高仿真模拟题，并精选文中重点句子进行翻译练习。通过阅读训练可以把握话题背景，熟悉该话题的文章写法。选择题检验学生对文章大意和细节的把握，翻译题检验学生对重难点句的理解和语言组织能力。

第二关 写作中：话题写作点拨

通过剖析两道中考写作真题或高仿真模拟题，详细指导学生如何进行写作构思。

1.用思维导图分析作文立意，避免跑题和偏题；确定写作框架和方向，避免言之无物或重点不明确。

2.汇集写作需要的各种元素，如必备词汇、必备短语及搭配、必备句型等，让写作内容丰富，文章有亮点和新意。

3.仿写精选的范文句型，反复练习同一句型，可以加深对该句型的记忆，并且灵活运用到之后的写作中。

4.解析标准范文，提炼文章主旨；深入讲解如何展开写作要点、好词好句如何衔接和贯穿上下文。

第三关 写作后：话题写作训练

多维度检验学习效果。词汇释义、仿写句子和范文填空，检测学生对第二关的掌握程度；短文句子排序、短文改错，培养学生分析上下文的逻辑思维能力；真题演练考查学生在同类话题写作中的书写流利度和技巧运用情况。

编者


第一部分 16大中考考纲话题写作满分攻略

第1章 语言学习
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第一关 Pre-writing
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 阅读篇章，并完成任务。
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There's no denying that learning a foreign language is difficult, and when it comes t speaking the language, it can be extremely tough. I remember walking into my first-ever Spanish class at university only to discover that half of my classmates were already fluent in multiple languages.It's safe to say I felt out of my depth!


At first the thought of speaking Spanish terrified me; not only were my vocabulary and grammar very limited, but I had never spoken another language before. However, I was determined to overcome my fear, and by adopting a few simple methods I have been able to build my confidence and make progress. In fact, it was not as terrible as I thought. Here, I think I will share a few tips with you.

Firstly, it is OK to make mistakes for language learners and you should accept them.This sounds obvious, but when it comes to language learning we often aim for perfection and feel as though we are not ready to speak until we have “enough” words or grammatical knowledge. The truth is you will never feel ready, and instead it is important to use the knowledge to communicate what you can.

This leads on to my next tip: don't compare yourself to others. This can be a hard one,especially if you are in a large language class. It is important to remember that we all learn at different speeds and through different styles of learning. Something that really helpe me progress was finding a patient language exchange partner. Finding someone whose level of English was similar to my level of Spanish to practise with made me feel much more confident

Lastly, celebrate the small success and remember how far you have come! Instead of focusing on how far you have to go, focus on the progress you have already made and be proud of your achievements!
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 重点词汇

extremely /ɪkˈstriːmli/
 ad.
 极度地

fluent /ˈfluːənt
 a.
 流利的

multiple /ˈmʌltɪpl/
 a.
 多个的

terrify /ˈterɪfaɪ/
 v.
 使惊吓

adopt /əˈdɒpt/
 v.
 采用

obvious /ˈɒbviəs/
 a.
 明显的

achievement /əˈtʃiːvmənt/
 n.
 成就

barrier /ˈbæriə(r)/
 n.
 障碍

out of one's depth 超越某人的能力

I tried to read the report, but I was out of my depth
 .

make progress 取得进步

Study well and make progress
 every day.

be similar to 与……相似的

My story is one that may be similar to
 yours.


Task 1
 根据材料内容，选择正确的答案。


1. What does the underlined part suggest in the passage?

A. The author took great pride in his classmates.

B. The author wanted to leave university immediately.

C. The author failed to join in his classmates' conversation.

D. The author was unable to speak many languages.

2. What is the common barrier for language learners?

A. They fail to have a good command of grammar.

B. They have a lack of courage to speak the language.

C. They can't use the language in right situations.

D. They don't like comparing themselves to others.

3. What's the best way to learn Spanish in the author's opinion?

A. Find a partner whose Spanish is excellent.

B. Set long-term goals to improve enthusiasm.

C. Learn from an example and pick out weak points.

D. Choose a language exchange partner at the same level.

4. What does the author want to tell in the passage?

A. Mastering Spanish is a chance in a million.

B. Speaking new languages is not so hard.

C. Confidence is the key to speaking a language.

D. Don't ignore what you have achieved in learning.


Task 2
 翻译重难点句并背诵。


1. There's no denying that learning a foreign language is difficult, and when it comes to speaking the language, it can be extremely tough. I remember walking into my first-ever Spanish class at university only to discover that half of my classmates were already fluent in multiple languages. It's safe to say I felt out of my depth!__________________________________

2. At first the thought of speaking Spanish terrified me; not only were my vocabulary and grammar very limited, but I had never spoken another language before. However, I was determined to overcome my fear, and by adopting a few simple methods I have been able to build my confidence and make progress. In fact, it was not as terrible as I thought.__________________________________

3. It is important to remember that we all learn at different speeds and through different styles of learning. Something that really helped me progress was finding a patient language exchange partner. Finding someone whose level of English was similar to my level of Spanish to practise with made me feel much more confident.__________________________________

第二关 While-writing


关卡
 ❶



【安徽卷】
 假设你是李华，你的美国朋友Jack来信，说他暑假期间要来中国交流学习。他学了两年中文，但是仍然担心用中文交流时会遇到困难。请你用英语给Jack写封回信，提几点建议，要点如下：

1.大胆自信；

2.放慢语速；

3.借助图画或肢体语言等表达方式。
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 注意：


1.词数：80~100；

2.可适当增加细节，以使行文连贯；

3.信中不能出现与本人相关的信息；

4.开头和结尾已为你写好，不计入总词数。


参考词汇：
 自信的 confident 肢体语言 body language

Dear Jack,

How is everything going?I am very glad to learn that you are coming to China this summer.__________________________________________________

Best wishes!

Yours,

Li Hua

[image: ]
 写作思路层级图
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 必备词汇

brave /breɪv/
 a.
 勇敢的

widely /ˈwaɪdli/
 ad.
 广泛地

culture /ˈkʌltʃə(r)/
 n.
 文化

drawing /ˈdrɔːɪŋ/
 n.
 绘画

across /əˈkrɒs/
 prep.
 穿过

work /wɜːk/
 v.
 起作用
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 必备词组＆搭配

worry about 担心

give up 放弃

be afraid of 害怕

make mistakes 犯错

in this way 用这种方式

as sb. know(s) 正如某人所知

communicate with 与……交流

be confident about 对……有自信

meet with difficulties 遇到困难

what's more 另外，此外

body language 肢体语言

[image: ]
 必备句型

I am very glad to learn that... 得知……我很开心。

It's (not) necessary to do sth. 做某事是（没）有必要的。

It's of great importance to do sth. 做某事是非常重要的。

It's better to do sth. 最好做某事。

[image: ]
 句型仿写

1.我知道用外语和别人交流不容易，但我有一些可以帮助你的办法。


I know it isn't easy to communicate with others using
 a foreign language, but I have some ideas that may help
 .

【仿写句子1】我知道用英语和别人交流是困难的，但我有一些可以帮助你的办法。


I know it isn't easy to communicate with others using
 English, but I have some ideas that may help.


【仿写句子2】我知道用肢体语言和别人交流不简单，但我有一些可以帮助你的办法。


I know it isn't easy to communicate with others using
 body language, but I have some ideas that may help.


2.你应该勇敢，无论什么时候遇到困难，都不要放弃。


You should be
 brave and don't give up whenever you meet with difficulties
 .

【仿写句子1】你应该自信，无论什么时候遇到困难，都不要放弃。


You should be
 confidentand don't give up whenever you meet with difficulties
 .

【仿写句子2】你应该保持冷静，无论什么时候遇到困难，都不要放弃。


You should
 keep calm and don't give up whenever you meet with difficulties
 .
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 标准范文

标准范文

Dear Jack,

How is everything going?I am very glad to learn that you are coming to China this summer. It's not necessary to worry about your Chinese. I know it isn't easy to communicate with others using a foreign language, but I have some ideas that may help.

①First, you should be brave and don't give up whenever you meet with difficulties. ②It's of great importance to be confident about yourself. ③We Chinese are very friendly so you needn't be afraid of making any mistakes. Second, it's better to speak slowly and clearly. ④In this way you can make yourself understood more easily.

⑤What's more, sometimes you can use drawings or pictures, and as you know, body language is also widely used across cultures and very often it really works.

Best wishes!

Yours,

Li Hua

满分解密

本文主旨：介绍如何更好地用中文交流。作者给出了自己的建议，并且解释了要遵循这些建议的原因。

① whenever“无论何时”引导时间状语从句。

② It's of great importance to do sth.= It's important to do sth.，意思是“做某事很重要”。

③ be afraid of doing sth. 意思是“害怕做某事”；make mistakes意思是“犯错误”。

④ 在主动语态中，用make sb. do sth. 表示“让某人做某事”。

⑤ 使用连接词，让行文更连贯，上文是First...Second...，陈述第三点的时候，用What's more代替Third。

参考译文

亲爱的杰克：

一切都好吗？听说你今年夏天要来中国，我很高兴。你不用担心你的中文。我知道用外语和别人交流是不容易的，但我有一些可以帮助你的办法。

首先，你应当勇敢，不管什么时候遇到困难，都不要放弃。对自己有信心是非常重要的。我们中国人非常友好，所以你不必害怕犯错。其次，你最好慢慢地、清晰地讲中文。用这种方式，别人就能更容易理解你的话。

此外，有时你可以借助图画或图片，正如你所知，肢体语言在不同的文化中也被广泛使用，而且它通常真的很有用。

最美好的祝福！

你的，

李华


关卡
 ❷



【成都卷】
 英语课上，我们时常进行小组活动。但如何能让这种活动帮助我们把英语学得更好？现在，请根据以下要点，以“How Can Group Activities Help Us Study English Better?”为题，写一篇英语短文，谈谈自己的看法。

1.活动的任务及完成方式要明确；

2.小组内要有不同的角色分工、要合作；

3.必要的时候，向老师寻求帮助；

4.结果要在班上分享。

[image: ]
 注意：


1.短文题目已经给出，不计入总词数（80~100词）；

2.短文必须包括所给提示、要点和恰当的结尾；

3.文中不得出现师生的真实姓名和所在学校的名称。


参考词汇：
 cooperate vi.
 合作　role n.
 角色　share vt.
 分享

How Can Group Activities Help Us Study English Better?__________________________________
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 写作思路层级图
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 必备词汇

common /ˈkɒmən/
 a.
 常见的

task /tɑːsk/
 n.
 任务

benefit /ˈbenɪfɪt/
 v.
 （使）受益

specific /spəˈsɪfɪk/
 a.
 特定的

cooperate /kəʊˈɒpəreɪt/
 v.
 合作
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 必备词组＆搭配

play different roles 扮演不同的角色

be certain about 确保

come across 遇到

turn to sb. for help 向某人寻求帮助

last but not least 最后但同样重要的是

all in all 总而言之

ought to 应当

from the bottom of one's heart 从某人心底里
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 必备句型

We must make it clear that... 我们必须清楚……

sth. ought to be done 某事应该被做

so...that... 如此……以至于……
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 句型仿写

1. 在我看来，我们必须明确一点：每个小组成员应该有一个具体的任务。


In my opinion, we must make it clear that every group member should have a specific
 task.

【仿写句子1】在我看来，我们必须明确一点：每个小组成员应该有一个具体的目标。


In my opinion, we must make it clear that every group member should have a specific
 goal.

【仿写句子2】在我看来，我们必须明确一点：每个小组成员应该有一个具体的计划。


In my opinion, we must make it clear that every group member should have a specific
 plan.

2. 总之，举办小组活动如此有趣，以至于我们都从心底里喜欢。


All in all,
 having group activities is so
 interesting that we all like it from the bottom of our hearts
 .

【仿写句子1】总之，英语角如此丰富多彩，以至于我们都从心底里喜欢。


All in all,
 English corner is so
 interesting that we all like it from the bottom of our hearts.


【仿写句子2】总之，体育课如此精彩，以至于我们都从心底里喜欢。


All in all,
 PE is so
 wonderful that we all like it from the bottom of our hearts.
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 标准范文

标准范文

How Can Group Activities Help Us Study English Better?

①Having group activities is very common in our English class. But how can they help us study English better?

②In my opinion, we must make it clear that every group member should have a specific task. They should be certain about their ways of finishing the task. ③What's more, different members play different roles in the group and they must learn to cooperate with others. ④If they come across some difficulties, the should turn to their teachers for help.⑤Last but not least, the activity results ought to be shared in class, through which students can benefit a lot

⑥All in all, having group activities is so interesting that we all like it from the bottom of our hearts.

满分解密

本文主旨：介绍如何更好地利用小组活动来学习英语。

① 第一段开门见山，用动名词做主语，介绍小组活动是一种常见的课堂活动形式。同时使用一个疑问句引出下文具体的要点阐述。

② 对应第一个要点，make it clear that...中的it是形式宾语，真正的宾语是后面的从句every group member should have a specific task。

③ 对应第二个要点，扮演不同的角色，相互合作。play是“扮演”的意思。

④ 对应第三个要点，用了if条件句，指出如果遇到了困难，要向老师求助。

⑤ 对应第四个要点，用到了情态动词的被动形式ought to be done，逗号后面是非限制性定语从句，关系代词which指的是activity results。

⑥ 对小组活动进行总结，用了so...that...句型，“小组活动如此有趣，以至于我们都从心底里喜欢”。

参考译文

小组活动如何帮助我们更好地学习英语？

在我们的英语课上开展小组活动是很常见的。但是它们如何能帮助我们更好地学习英语呢？

在我看来，我们必须明确一点：每个小组成员都应该有一个具体的任务。他们应该确定自己完成任务的方法。此外，不同的成员在小组中扮演不同的角色，他们必须学会与他人合作。如果遇到了一些困难，他们应该求助于老师。最后但同样重要的是，活动的结果应该在课堂上分享，学生们可以从中受益很多。

总而言之，小组活动非常有趣，我们都从心底里喜欢它。

第三关 Post-writing
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 Exercise 1 写出下列英文单词的释义，并根据例句提示写出短语的释义。

1. brave /breɪv/
 a.
 ________

2. communicate /kəˈmjuːnɪkeɪt/
 v.
 ________

3. common /ˈkɒmən/
 a.
 ________

4. specific /spəˈsɪfɪk/
 a.
 ________

5. cooperate /kəʊˈɒpəreɪt/
 v.
 ________

6. difficulty /ˈdɪfɪkəlti/
 n.
 ________

7. confident /ˈkɒnfɪdənt/
 a.
 ________

8. body language ________ Body language
 often tells us so much more than words.

9. be afraid of ________ Don't be afraid of
 making mistakes.

10. make mistakes ________ We may make mistakes
 when we do it.

11. be certain about ________ Are
 you certain about
 the answer?

12. turn to sb. for help ________ You can turn to
 me for
 help at any time.

13. what's more ________ What's more
 , we ought to practice more.

14. last but not least ________ Last but not least
 , body language can play an important part.
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 Exercise 2 根据提示句型仿写句子。

1. 对自己有信心是很重要的。


It's of great importance to
 be confident about yourself.

【仿写句子1】清楚地表达自己是很重要的。_________________________________________________________________________

【仿写句子2】尽可能多练习说汉语是很重要的。_________________________________________________________________________

2. 活动的结果应该在课堂上分享，学生们可以从中受益很多。

The activity results ought to be shared in class, through which students can benefit a lot
 .

【仿写句子1】不同的观点应该在课堂上分享，学生们可以从中受益很多。_________________________________________________________________________

【仿写句子2】调查的结果应该在课堂上分享，学生们可以从中受益很多。_________________________________________________________________________
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 Exercise 3 给下列句子排序。

① We can also learn to think by ourselves.

② The first way is to study in groups. When we study in groups, we can help each other.

③ Welcome to our school. I would like to talk about two ways of study in our school.

④ We can learn to listen to others and work together.

⑤ The other way we like is to study by ourselves.

⑥ We can make our own plans for study and learn to make good use of time.

⑦ And the most important thing is that we can be the master of our own study.

⑧ Thank you for listening.

⑨ Also, everyone can have chances to express his or her own ideas.

你的答案是____________________________
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 Exercise 4 背诵第二关关卡1范文，完成下列填空。

Dear Jack,

How is everything going?I am very glad to learn that you are coming to China this summer. It's not (1) ________ to (2) ________ (3) ________ your Chinese. I know it isn't easy to (4) ________ (5) ________ others (6) ________ a foreign language, but I have some ideas (7) ________ (8) ________ (9) ________.

First, you should (10) ________ (11) ________ and don't (12) ________ (13) ________(14) ________ you (15) ________ (16) ________ (17) ________. It's (18) ________ (19) ________(20) ________ (21) ________ (22) ________ (23) ________ (24) ________ yourself. We Chinese are very friendly so you needn't (25) ________ (26) ________ (27) ________ (28) ________ any mistakes. Second, (29) ________ (30) ________ (31) ________ speak slowly and clearly.(32) ________ (33) ________ (34) ________ you can make yourself (35) ________ more easily.What's more, sometimes you can use drawings or pictures, and (36) ________(37) ________ (38) ________, body language (39) ________ (40) ________ (41) ________(42) ________ across cultures and very often it really works.

Best wishes!

Yours,

Li Hua
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 Exercise 5 短文改错。

文中共有10处语言错误。增加：在缺词处加一个漏字符号(∧)，并在横线上写出该加的词。删除：把多余的词用斜线(\)划掉。修改：在错的词下画一横线，并在横线上写出修改后的词。

I received your letter dated April 16 the day ago 1. ________

yesterday. Every of our family are greatly delighted to 2. ________

learn whether you are getting along very well with your 3. ________

lessons. Time passes quickly. In dozens of day, you'll 4. ________

finish middle school. What please us most is that you 5. ________

do very good to make up your mind to enter for the college 6. ________

entrance examination this summer. What wonderful 7. ________

it is! Dad, as well as Mom and I, are with you. We 8. ________

wish you to make better use your time. The fuller preparations 9. ________

if you make, the surer of success you'll certainly be.10. ________
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 Exercise 6 书面表达。


【江苏卷】
 假设你应邀参加学校组织的“英语学习师生座谈会”，请你根据下表所提示的信息，用英语写一篇发言稿，简单介绍自己英语学习的情况，并对学校今后的英语教学提出建议。

自己英语学习的情况

1.英语学习的目的；

2.英语学习的方法；

3.课外自学的途径；

……

对学校英语教学的建议

（请考生根据自己的经历与感想，提出两至三点建议。）
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 注意：


1.对所给要点逐一陈述，适当发挥，不要简单翻译；

2.词数150左右。开头和结尾已经写好，不计入总词数；

3.文中不得提及考生所在学校和本人姓名。

Dear teachers and schoolmates, it's a great pleasure for me to be here today and share my experience of learning English with you.________________________________________________________________________________________________

Thank you for listening.


第2章 人际交往
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第一关 Pre-writing
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Rob Frenette had problems with bullies at school for eleven years. He was often lonely and scared. When he was fifteen, however, he decided to do something about his problems.He walked into a newspaper office and told them about the bullying. His story went into the newspaper and soon all the TV stations in Canada wanted to talk to him about his experiences. They also wanted to hear his ideas to stop bullying.

After that, Rob continued his studies at school, but in his free time he helped other people with bullying problems. With a friend Katie Neu, he made a website called www.bullyingcanada.ca. Visitors to the website can find advice, stories and poems about bullying,in both English and French. When people are upset, they can talk on the phone or online to Rob and his team. Every weekend Rob has to answer e-mails to the website. He also speaks to children, teachers and members of government around the country about bullying.

Rob's most important message is: “When bullies are unkind to you, it isn't your fault.There's nothing wrong with you, so you should try to keep trusting yourself. And remember that people care about your problems. You just have to find those people.
 ”

One of Rob's ideas is “Blue Day”, a special day for stopping bullying in schools.Students have to wear blue clothes and in class they learn how to stop bullying. More than 150 Canadian schools now celebrate Blue Day, but Rob won't stop until there's a Blue Day in every school in Canada.
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 重点词汇

bully /ˈbʊli/
 v./n.
 欺凌

scared /skeəd/
 a.
 害怕的

experience /ɪkˈspɪəriəns/
 n.
 经历

continue /kənˈtɪnjuː/
 v.
 继续

upset /ʌpˈset/
 a.
 心烦的

government /ˈgʌvənmənt/
 n.
 政府

unkind /ʌnˈkaɪnd/
 a.
 无情的，不厚道的

fault /fɔːlt/
 n.
 错误

celebrate /ˈselɪbreɪt/
 v.
 庆祝

shocked /ʃɒkt/
 a.
 震惊的

have problems with 在……方面有困难

Some people have problems with
 reading or writing.

care about 关心

If you care about
 your health, you should exercise regularly.


Task 1
 根据材料内容，选择正确的答案。


1. How did Rob often feel at school before he was fifteen?

A. Relaxed.

B. Unhappy.

C. Shocked.

D. Tired.

2. We can learn from this passage that Rob suffered from bullying since he was ______.

A. four

B. seven

C. eleven

D. fifteen

3. www.bullyingcanada.ca is a website where people can ______.

A. learn how to write poems

B. get advice about bullying problems

C. get blue clothes for free

D. practice both English and French

4. The underlined part “those people” in Paragraph 3 means ______.

A. people who always bullied others before

B. people who help others with bullying problems

C. people who are members of the government

D. people who write e-mails about their problems

5. What was the correct order in which these events happened?

a. Rob and his friend made a website.

b. Rob was bullied at school.

c. Rob created “Blue Day”.

d. Rob told his story in public.

A. b-d-a-c

B. a-b-c-d

C. b-a-d-c

D. c-b-a-d


Task 2
 翻译重难点句并背诵。


1. Rob Frenette had problems with bullies at school for eleven years. He was often lonely and scared. When he was fifteen, however, he decided to do something about his problems.________________________________________________________

2. After that, Rob continued his studies at school, but in his free time he helped other people with bullying problems. With a friend Katie Neu, he made a website called www.bullyingcanada.ca. Visitors to the website can find advice, stories and poems about bullying, in both English and French.__________________________________________________________

3. Rob's most important message is: “When bullies are unkind to you, it isn't your fault. There's nothing wrong with you, so you should try to keep trusting yourself. And remember that people care about your problems. You just have to find those people.”_________________________________________________________

4. One of Rob's ideas is “Blue Day”, a special day for stopping bullying in schools. Students have to wear blue clothes and in class they learn how to stop bullying. More than 150 Canadian schools now celebrate Blue Day, but Rob won't stop until there's a Blue Day in every school in Canada.____________________________________________________________________________________________

第二关 While-writing


关卡
 ❶



【烟台卷】
 每个人对交友都有不同的看法，请根据下图提供的信息，以“Good Friends in My Eyes”为题，写一篇100词左右的短文。首先分析大众观点，然后从中选出你最看重的两方面进行阐述，并说明理由。
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要求：

1.短文语句通顺，意思连贯，可适当发挥；

2.题目与开头已给出，不计入总词数；

3.文中不得出现个人真实信息。


参考词汇：
 some...others... not only...but also... both...and... work together

Good Friends in My Eyes

Everyone needs friends. Different people have different ideas about making friend_____________________________________________________________________________________________________
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 写作思路层级图
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 必备词汇

kind-hearted /ˌkaɪnd ˈhɑːtɪd/
 a.
 热心肠的

communicate /kəˈmjuːnɪkeɪt/
 v.
 交流，沟通

honesty /ˈɒnəsti/
 n.
 诚实

relationship /rɪˈleɪʃnʃɪp/
 n.
 关系

trust /trʌst/
 v.
 信任

happiness /ˈhæpɪnəs/
 n.
 幸福

sadness /ˈsædnəs/
 n.
 悲哀

cooperation /kəʊˌɒpəˈreɪʃn/
 n.
 合作
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 必备词组＆搭配

make friends with 和……交朋友

in my opinion 在我看来

the key of ……的关键

communicate with 和……交流、沟通

do well in 擅长

be willing to 愿意

in a word 总之
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 必备句型

Some people like to make friends with those who not only...but also...

有些人喜欢和那些不仅……而且……的人交朋友。

In a word, I do believe...is the most important of all.

总之，我相信……是最重要的。

[image: ]
 句型仿写

1. 不同的人对交朋友有不同的看法。


Different people have different ideas abo
 making friends.

【仿写句子1】不同的人对和陌生人沟通有不同的看法。


Different people have different ideas abo
 communicating with strangers.

【仿写句子2】不同的人对网上购物有不同的看法。


Different people have different ideas about
 online shopping.

2. 有些人喜欢和那些不仅努力学习功课而且擅长运动的人交朋友。


Some people like to make friends with those who not only
 work hard at their lessons but also
 do well in sports.

【仿写句子1】有些人喜欢和那些不仅能鼓励他人而且能引导他人的人交朋友。


Some people like to make friends with those who can not only
 encourage but also
 guide others.

【仿写句子2】有些人喜欢和那些不仅开朗而且有趣的人聊天。

Some people like to chat with those who are not only outgoing
 but also interesting.
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 标准范文

标准范文

Good Friends in My Eyes

Everyone needs friends. Different people have different ideas about making friends. Some people like to make friends with those ①who not only work hard at their lessons but also do well in sports. Others think a good friend should be kind-hearted and always be ready to help others.

②In my opinion, I am willing to make friends with those who are both honest and easy to communicate with. ③Because honesty is the key of making friends,it can help us keep a good relationship among friends.Good friends should trust each other and share happiness and sadness together.

Besides, cooperation is also necessary in our life and study. ④A task can't be finished easily without cooperation.

⑤In a word, I do believe honesty and cooperation are the most important of all.

满分解密

本文主旨：阐述人际交往中对于朋友的不同观点。

① who引导的定语从句，具体解释说明喜欢交往什么样的朋友。

② In my opinion表达“我”的观点，I am willing to表达“我”期望交往的朋友的特点，接着再次使用who来具体解释这类朋友的特点。

③ Because从句交代交往诚实好友的原因。

④ can't...without双重否定表示肯定，突出合作的重要性。此外，本句使用被动语态形式，更加突出：没有合作，任务难以完成。

⑤ 最后总结，在believe前面加上do表强调。

参考译文

我眼中的好朋友

每个人都需要朋友。不同的人对交朋友有不同的看法。有些人喜欢和那些不但努力学习功课而且擅长运动的人交朋友，另一些人则认为好朋友应该心地善良，乐于助人。

在我看来，我愿意与那些既诚实又易于沟通的人交朋友。因为诚实是交朋友的关键，所以它能帮助我们保持朋友之间的良好关系。好朋友应该互相信任，共同分享快乐和悲伤。

此外，在我们的生活和学习中，合作也是必要的。没有合作，任务是很难完成的。

总之，我相信诚实和合作是最重要的。


关卡
 ❷



【吉林卷】
 生活中每个人都有与他人沟通交流的体验，如：与家人、朋友等交流。请根据下面的要求写一篇不少于80词的短文（文中不得出现真实的人名和校名）。
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要求：

1.表达你对沟通的理解；

2.描述自身经历或社会现象中在沟通方面存在的问题；

3.参考上面的思维导图，提出至少一个更好地与人沟通的办法。
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 写作思路层级图
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 必备词汇

daily /ˈdeɪli/
 a.
 每日的

double /ˈdʌbl/
 a.
 双倍的

actively /ˈæktɪvli/
 ad.
 积极地

basic /ˈbeɪsɪk/
 a.
 基本的

face /feɪs/
 v.
 面对
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 必备词组＆搭配

play an important role in 在……中起重要作用

as for me 至于我

fight over sth. with sb. 与某人因某事争吵

for instance 例如

after all 毕竟
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 必备句型

What I should do is to... 我应该做的是……

[image: ]
 句型仿写

1. 对我来说，最大的问题是我经常和家人为很多事情争吵。


As for me, the biggest one is that
 I often fight over many things with my family.

【仿写句子1】对我来说，最大的问题是我的父母经常没有时间和我沟通。


As for me, the biggest problem is that
 my parents often have no time to communicate with me.

【仿写句子2】对我来说，最大的问题是我太害羞而不敢与人聊天。


As for me, the biggest problem is that
 I am too shy to talk to people.

2. 为了更好地与家人交流，我应该做的是学会分享。


To
 communicate better with my family, what I should do is
 to learn to share.

【仿写句子1】为了交更多的朋友，我应该做的是学会积极主动和人沟通。


To
 make more friends, what I should do is
 to learn to communicate with people actively.

【仿写句子2】为了更好地与人相处，我应该做的是和他人沟通时保持微笑。


To
 get along with others better, what I should do is
 to keep smiling when communicating with others.
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 标准范文

标准范文

Communication is a basic ability to get on well with others. It plays an important role in our daily life.

Different people may have different problems.As for me, ①the biggest one is that I often fight over many things with my family. For instance, my parents want to know everything about me ②while I don't like telling them about everything.

To communicate better with my family,③what I should do is to learn to share. ④Sharing a problem is like cutting it in half, and sharing joy is like making it double. What's more, they have more experience and they are always there to help me after all. ⑤Let's face the problem actively. I'm sure everything will be better.

满分解密

本文主旨：通过说明自己沟通时遇到的问题及解决方案，讲解沟通的重要性。

① the biggest one is that...后面引导的表语从句，突出“我”遇到的最大问题。

② 这里的while表示转折，说明父母想知道“我”的一切，然而“我”却不喜欢告诉他们。

③ what引导主语从句，更加形象地说明要学会分享。

④ and 连接两个并列句，说明分享的意义。

⑤ 最后用Let's face the problem actively.强调要一起面对问题，一切会更好。

参考译文

沟通是与人友好相处的一项基本能力，它在我们的日常生活中起着重要的作用。

不同的人可能有不同的问题。对我来说，最大的问题是我经常和家人为很多事情争吵。例如，我的父母想知道关于我的一切事情，而我不喜欢告诉他们。

为了更好地与家人交流，我应该做的就是学会分享。分享一个问题就像把它分成两半，分享快乐就像把它变成两份。更重要的是，他们有更多的经验，他们愿意随时帮助我。让我们一起积极面对问题，我相信一切都会变得更好。

第三关 Post-writing
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 Exercise 1 写出下列英文单词的释义，并根据例句提示写出短语的释义。

1. kind-hearted /ˌkaɪnd ˈhɑːtɪd/
 a.
 ________

2. communicate /kəˈmjuːnɪkeɪt/
 v.
 ________

3. honesty /ˈɒnəsti/
 n.
 ________

4. relationship /rɪˈleɪʃnʃɪp/
 n.
 ________

5. trust /trʌst/
 v.
 ________

6. cooperation /kəʊˌɒpəˈreɪʃn/
 n.
 ________

7. daily /ˈdeɪli/
 a.
 ________

8. basic /ˈbeɪsɪk/
 a.
 ________

9. double /ˈdʌbl/
 a.
 ________

10. actively /ˈæktɪvli/
 ad.
 ________

11.make friends with ________ They can make friends with
 people from other countries.

12. in my opinion ________ In my opinion
 , he did the right thing.

13. be willing to ________ And in order to learn from mistakes you must be willing to
 pay for them.

14. the key of
 ________ Persistence is the key of
 all successful businesses and people.

15. in a word ________ In a word
 , they can do everything they like.

16. communicate with ________ I can communicate with
 foreigners easily. They say my English is quite good.

17. play an important role in ________ He will play an important role in
 a play.

18. as for me ________ As for me
 , I teach art.

19. for instance ________ For instance
 , if your boss is late for your meeting, then you have more time to prepare.
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 Exercise 2 根据提示句型仿写句子。

1. 在我看来，我愿意和那些既诚实又容易沟通的人交朋友。


In my opinion, I am willing to
 make friends with those who are both
 honest and
 easy to communicate with.

【仿写句子1】在我看来，我愿意和那些既友好又开朗的人相处。_________________________________________________________________________

【仿写句子2】在我看来，我愿意和那些既有想法又乐于分享的人讨论问题。_________________________________________________________________________

2. 总之，我相信诚实和合作是最重要的。


In a word, I do believe
 honesty and cooperation are the most important of all
 .

【仿写句子1】总之，我相信努力学习和活泼开朗是最重要的。_________________________________________________________________________

【仿写句子2】总之，我相信热爱运动和乐于助人是最重要的。_________________________________________________________________________
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 Exercise 3 给下列句子排序。

① I've learned about your problems.

② What's more, you need to take part in all kinds of class activities, such as sports meetings, football games and singing competitions.

③ I'm sure you will soon be among friends.

④ First, I think you should be active in group work in class and be brave enough to express your ideas.

⑤ Besides, if you want to get on well with your classmates, don't forget to say hello when you meet them.

⑥ Then, try to talk with your classmates at break.

⑦ Being friendly and helpful is also very important.

你的答案是___________________________________________________________________________________
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 Exercise 4 背诵第二关关卡1范文，完成下列填空。

Good Friends in My Eyes

Everyone needs friends. Different people have different (1) ________ about making friends. Some people like to make friends with those who not only (2) ________ (3) ________(4) ________ (5) ________ (6) ________ but also (7) ________ (8) ________ (9) ________(10) ________. Others think a good friend should be (11) ________ and always (12) ________(13) ________ (14) ________ (15) ________ (16) ________.

In my opinion, I (17) ________ (18) ________ (19) ________ make friends with those who are both (20) ________ and easy to (21) ________ with. Because (22) ________ is the key of making friends, it can help us keep a good (23) ________ among friends. Good friends should (24) ________ each other and share (25) ________and (26) ________ together.

Besides, (27) ________ is also necessary in our life and study. A (28) ________ can't be finished easily without cooperation

In a word, I do believe honesty and cooperation are the most important of all.
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 Exercise 5 短文改错。

文中共有10处语言错误。增加：在缺词处加一个漏字符号(∧)，并在横线上写出该加的词。删除：把多余的词用斜线(\)划掉。修改：在错的词下画一横线，并在横线上写出修改后的词。

Everybody is looking forward to better future and preparing 1. ________

themselves for it. As for I, I am ready to become a responsible 2. ________

person and have already do many things for this. I have been in 3. ________

a volunteering project for three years which is take care of 4. ________

the old in my neighborhood. In addition to nursing job, I have 5. ________

brought them much funny by reading funny stories or dancing 6. ________

to them. Sometimes, I just sit by their side to keep their company. 7. ________

Through this volunteering experience, I not only learned to respect or 8. ________

take care of the old but also become a responsible person. I believe 9. ________

I'm ready to do more value work with my responsibility. 10. ________

[image: ]
 Exercise 6 书面表达。


【河南卷】
 每个人都是独一无二的，都有与众不同之处，人们喜欢你一定会有很多原因。请以 “What makes me a good friend?”为题写一篇英语短文。

要求：

1.语言表达准确，短文连贯通顺；

2.文中不得出现真实姓名和学校名称；

3.80词左右。

What makes me a good friend?_____________________________________________________________________________________________________________________________________________


第3章 个人兴趣
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免费样章到此结束。

喜欢这本书？
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